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  Poběžovice:          
  květen: 6.5., 20.5., červen: 3.6., 17.6. 
  Ostatní obce:  
  květen: 5.5., 19.5, červen: 2.6., 16.6. 

UPOZORNĚNÍ 
Místní poplatek:   

   
 za odpady 

je splatný do  30.6.2015. 
 Poplatky se hradí  v pokladně  MěÚ Poběžovice nebo převodem na účet města. 

Prodej   slepiček 
Drůbež Červený Hrádek, firma Dráb oznamuje svým zákazníkům, že opět prodává slepičky  snáškových plemen Tetra hnědá a Dominant –černý, modrý, žlutý, bílý a kropenatý.  

 Stáří 14 – 19 týdnů. Cena  149-180,- Kč/ks,  dle stáří. Prodáváme slepičky   
pouze  našeho chovu !  Prodej se uskuteční:                                                            

12. května  a  7. června  2015 
Poběžovice –  u vlak. nádraží  -   18.15 hod.  Při prodeji slepiček - výkup králičích kožek - cena dle  poptávky. Případné bližší informace: Po-Pá 9.00-16.00 hod., 

tel. 601576270, 606550204, 728605840.     

   Dne 24. května 2015 uplyne 15 let, kdy od nás 
ve věku 55 let   navždy odešel pan Josef Pajdar 

z Poběžovic.      
   

Za tichou vzpomínku děkuje manželka Marie a děti s rodinami. 

BLAHOPŘEJEME! Dne 1.5.2015 se naše milá  maminka  
Anna Mikulášková dožívá neuvěřitelných  70 let. 

A proto sklenku vína  pozvedáme, z hrdel našich  zazní zpěv o tom, že Tě rádi máme, ať jsi s námi do sta let. 
 To Ti ze srdce přejí děti Pepík, Lenka a Hela s rodinami 
  a přítel Pepa s rodinou. 

   Dne 8. května 2015  uplyne smutných pět roků, co nás navždy opustila naše ma-minka, babička  a prababička, paní Vlasta Frantová 
z Poběžovic. 

     
    Vzpomíná dcera s rodinou. 

*  *  * Dne 8. července 2015 vzpo-meneme třináctého smutného výročí, kdy nás navždy opustil pan Josef Franta 
z Poběžovic. 

        Stále vzpomínají děti  s rodinami. 

  Zpravodaj pro občany PoběžovickaZpravodaj pro občany Poběžovicka 
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Tomu, kdo se o Poběžovice zajímá, není neznámé jméno německého no-vináře Karla Reitmeira. Dlouhá léta zprostředkovává veřej-nosti dění z kultury, sportu a politiky na obou stranách hranice. Od roku 2012 se blíže zaměřuje i na Poběžovi-ce, které mu přirostly k srdci, zejmé-na pro aktivity spojené se snahou o záchranu zámku. Mezi léty 1972-2010 Karl Reitmeier pracoval v re-dakci deníku Chamer Zeitung, jehož byl i v posledních letech šéfredakto-rem. V současné době je novinářem na volné noze a tak svůj čas plně vě-nuje přeshraničním tématům. Jeho články zaplňují každý týden celou stránku věnovanou české oblasti. Nutno podotknout, že články o Pobě-žovicích a našich aktivitách jsou pra-videlnou součástí této rubriky (mů-žete si je přečíst i na webové stránce www.pobezovice.cz v sekci Kultura/napsali o nás). Karl Reitmeier byl prvním, kdo přinesl informace o pádu železné opony a celý proces fotogra-ficky zdokumentoval. Až do června můžete v muzeu ve Furth im Wald navštívit výstavu 25 autorových foto-grafií věnujících výročí pádu komunis-mu a budování spolupráce a přátel-ství na obou stranách hranice. Landestormuze-um-Drachenmuzeum po Velikonocích otvírá kaž-dý všední den kromě pondělí od 10:15 hodin do 16:45 hodin. Novinář je také známý svojí vášní pro nejvyšší h o r u 

Českého lesa - Čerchov, kterou ročně pokoří šedesáti až sedmdesáti výšla-py a návštěvami. A to v letní i zimní sezóně, kdy pro něj není problém denně urazit 25 km a více na běž-kách krajem mezi Čerchovem a Gi-bachtem. Dokazuje, že Čerchov je vždy cílem – to je stejnojmenná pu-blikace, která přináší čtrnáct různých možných výstupů z rozličných míst našeho kraje, můžete ji zakoupit v in-focentru. I proto je mezi Čechy i Němci známý pod přezdívkou "Karl Čerchov." Na webu http://www.karl-reitmeier.de/ se můžete seznámit s mnoha informacemi a fotografiemi z Čerchova. Karl Reitmeier je členem několika česko-německých spolků, pravidelně coby turistický průvodce pořádá zájezdy na českou stranu hra-nice a seznamuje naše bavorské sou-sedy s historií a zajímavými místy na-šeho kraje. V roce 2012 jsme se s Karlem Reitmeierem setkali poprvé díky Workcampu pro hrad a zámek Poběžovice a přátelství mezi ním, Po-běžovicemi, poběžovickými i zámkem roste. Jeho zásluhou se otázka zá-chrany zámku těší velké pozornosti německy hovořících sousedů, jeho neustálé informování veřejnosti o se-

bemenší aktivitě kolem zámku poma-lu a jistě přináší dobré kontakty, se-tkání a jak všichni pevně věříme brzy přinese i konkrétní výsledky. V roce 2013 se sám aktivně zapojil do úkli-dových a udržovacích prací na zám-ku. Aktuálně se Karl Reitmeier podílí spolu s námi na vzniku spolku pro zá-chranu zámku Poběžovice a bude je-ho prvním místopředsedou, spolek již nyní čeká na vyjádření ministerstva a zápis do registru a jedním z jeho čle-nů bude i paní Masumi Boettcher-Muraki, dáma, která se v Poběžovi-cích zasloužila o mnohé a která v prosinci 2014 získala čestné občan-ství města Poběžovice za zásluhy v oblasti záchrany památek a připomí-nání historie související s pobytem ja-ponské hraběnky Mitsuko Aoyama Coudenhove-Kalergi a propagaci města Poběžovice. Karl Reitmeier byl právem 24. března 2015 oceněn prestižní cenou Brückenbauer-Stavitel mostů, která se každoročně udílí těm lidem, kteří se o otázky česko-německého partnerství zasluhují. Slavnostní ceremoniál proběhl v Cen-tru Bavaria Bohemia, které shodou okolností v tento slavnostní den osla-vilo i 10 let od svého založení. Oce-něním Stavitele mostů se pyšní i poběžovická učitel-ka a dlouholetá zástupky-ně ředitele školy paní Mi-roslava Šebestová, které se této pocty za svojí prá-ci v oblasti budování čes-ko-německých vztahů do-stalo v roce v roce 2010. (J. Podskalská) 

Z a m y š l e n í 

Jaro vyhrává. Tak jako tenkrát před sedmdesáti lety. Prý bylo hezky. Ale v Poběžovicích vládlo napětí. Většina obyvatel už se smířila s tím, že je konec. Konec nadšených výkřiků, konec mar-ných nadějí. Jak těm obyčejným sedlákům, řemeslníkům, ob-chodníkům asi bylo, když se od Hostouně plížili zubožení účast-níci pochodu smrti? Myslím, že všude vládl strach. A to nejen strach, z toho co bude, ale i strach „z vlastních lidí.“ V Pobě-žovicích totiž sídlila jednotka SS. A tak, když se v pátek už 27. dubna 1945 objevila na zámecké věži bílá vlajka (hrabě se asi ja-ko první dozvěděl, že Američané už jsou v Hostouni), zavlály po-dobné i jinde. Ale na rozkaz místního velitele SS do rána tyto vlajky zmizely. Definitivní konec II. světové války nastal pro Po-běžovice (Ronšperk) až 4. květ-na. To do města po silnici od Drahotína vjela pancéřová jed-notka americké armády. Její tanky se vzorně seřadily u želez-ničního mostu. 5. května jich však většina pokračovala dál do vnitrozemí, ve městě zůstala jen malá jednotka. Co si asi mysleli zdejší obyvatelé? Jak bude dál? Probudilo se v nich černé svědo-mí? K tomu by jim mohly pomo-ci mrtvoly, které lemovaly cesty pochodů smrti. Ale jistě nad ža-lem nad příbuznými, kteří padli na různých frontách, zavládl i jistý pocit úlevy. Konec. Konec strachu, nejistoty. Opravdu? Každá válka ale si sebou nese i následky. A jejími oběťmi se stá-vají i nevinní. Snad to, že „Ně-mec,“ vykopaný v Poběžovicích právě v roce 70. výročí, je jistým mementem. Zůstal tu sice už po té I. světové…, ale i tak, nejhor-ší je, že se většina obyčejných lidí dá zlákat falešnými sliby těch mocných a pak to pro ně končí seznamy padlých, kteří z války stejně, jako jejich příbuzní, po-znali jenom utrpení a žal.  Marie Špačková 

Prvním lednem 2015 nabyla účin-nosti vyhláška č. 321/2014 Sb., kte-rá, mimo jiné, stanovila obcím po-vinnost zajistit místa pro oddělené soustřeďování   biologických odpadů rostlinného původu, a to v období od 1. dubna do 31. října. O věci nás mnohokrát informovala i média tak, že mnozí občané  nabyli dojmu, že vlastně obcím a městům nyní  nastala povinnost postarat se zcela o jejich  rostlinné zbytky ze  zahrad.   Není to tak docela pravda a zá-sadní problém asi nebyl dobře pochopen. V zákoně o odpadech (č. 185/2001 Sb., v platném znění), je  v § 10 každému stanovena všeo-becná povinnost předcházet vzniku odpadů a omezovat je-jich množství.  To jsme  schopni v případě většiny odpadů z běžného zboží  dodržet  jen  částečně, proto-že mnoho  faktorů nemůžeme  jako spotřebitelé ovlivnit. V oblasti  na-kládání  s vlastní  zelenou rostlinnou hmotou z našich zahrad, je však si-tuace zcela  jiná,  protože zde  jsme  omezeni pouze jejím množstvím,  velikostí naší zahrady a nakonec i vlastní ochotou  či  neochotou  kom-postovat. Pokud rostlinné zbytky zkompostujeme na humus, který dá-le využijeme, nevzniknou žádné bio-odpady a tím pádem ani náklady, které musí obec  vynaložit  na jejich likvidaci. A ani skutečnost, že si  pečlivě upravenou zahradu  vlastník   

nehodlá „hyzdit“ nějakým komposté-rem nebo dokonce  nevábným kom-postem   -  ho  této  povinnosti nezbavuje a  ani ho od ní  neo-svobozuje!  I s novou vyhláškou zůstává  prioritou a zákonnou povinností  občanů domácí kompostování na vlastním pozemku a před-cházení  vzniku bioodpadů!  Protože  Česká republika musí  do několika let razantně  snížit množství ukládaných  bioodpadů na  skládky tuhých domovních odpadů, zvolila   novou vyhlášku  jako  nástroj, který by měl pomoci.   To znamená, že by obce a města měly  napomoci (při prioritě vlastního kompostová-ní) k likvidaci nadbytečného množství zeleného bioodpadu  tak, aby nekončil na skládkách tuhého domovního odpadu. Každá obec a každé město se  s tříděním bioodpadů vyrovnává  ji-nak, podle svých  možností  a objek-tivních podmínek a v souladu se zá-konem o odpadech. Nakládání  s  bi-ologicky rozložitelnými komunálními  odpady (tzv. BRKO), je záležitost stejně složitá jako nakládání s jinými druhy odpadů a přináší řadu problé-mů  a zvýšení  finančních nákladů. (Jiné náklady ponese obec s kom-postárnou za „humny,“ jiné se vzdá-lenou mnoho kilometrů). Jako každé nakládání s odpady vyžaduje spolu-práci a hlavně kázeň občanů, což není, jak vidíme v praxi více než 15ti 

leté historie třídění komunálních od-padů v Poběžovicích, vždy  snadné.  Samozřejmě i město Poběžovice  hledá způsob jak napomoci obča-nům při likvidaci tzv. bioodpadů tak, aby nedošlo k dalšímu neúměrnému ekonomickému zatížení města v oblasti nakládání s odpady, které by nakonec mohlo vést k navýšení poplatku za odpady.  Pro nakládání s BRKO platí: Základní povinností je kompos-tování na vlastním pozemku a předcházení vzniku biologicky rozložitelných komunálních od-padů.   Není povoleno ukládat BRKO  rostlinného původu do popelnic a nádob na směsný komunální odpad a na veřejná prostranství v obci, či mimo ni.  Veškeré BRKO živočišného pů-vodu tzn. zbytky potravin z ku-chyní apod.  ukládáme do nádob na směsný komunální odpad do doby, než bude stanoveno jinak. Ve sběrném dvoře odpadů bude vyčleněno místo pro ukládání  bioodpadů pouze rostlinného původu, o zahájení a konkrét-ních podmínkách  tohoto sběru budou občané informováni a bude novelizována vyhláška o nakládání s odpady.  
 
 Ing. Irena Lindová – Odbor výstavby a životního prostředí MěÚ Poběžovice 

stránka 1 

Požár v Šitboři V neděli 26.4.2015 v dopoledních hodinách došlo k požáru domu č.p.  v Šitboři. Přes maximální snahu po-žárních sborů o záchranu objektu, shořela celá střecha a dům je v sou-časnosti neobyvatelný. Pro rodinu, která patří mezi sociálně slabé, se zajišťuje náhradní bydlení. 



 

   

 

Panorama  
u d á l o s t í 

Pracovníci Služeb města Poběžovice vyčis-tili, urovnali a zeminou zavezli svah podél bývalé výrobny družstva Chodovia v Masa-rykově ulici tak, aby jej bylo možno v dal-ším období udržovat snadnějším sekáním trávy, která byla do čerstvě navezené ze-miny naseta. 

Dále provedli prořez několika proschlých listnatých stromů jak ve městě, tak i na místním hřbitově. Z místa uložení (za místním hřbitovem) převezli poměrně zachovalá boží muka do svého sídla (objektu bývalé zámecké ko-nírny), odkud si je vyzvedli pracovníci fir-my, která provede jejich odbornou opravu a osadí je zpět na původní místo. U těchto božích muk by mělo být později zřízeno odpočívadlo s lavičkou. 

Výběr z usnesení 11. jednání RM Poběžovice, ze dne 16.3.2015 
♣ RM souhlasí s nákupem jedné fotopasti k rozšíření možností monitoringu problémových míst jak ve městě, tak v jeho okolí. 
♣ RM souhlasí s poskytnutí stavebního materiálu a provedením hrubých výkopových prací na městském pozemku p.č. 944, na základě žádosti p. Stanislava Molnára, který vlastní-mi silami provede osazení odvodňovacího žlabu a jeho zaústění do přilehlé dešťové kanalizace, aby bylo zamezeno vtékání dešťových povrchových vod z městského po-zemku na jeho pozemek. 
♣ RM bere na vědomí informaci o hospodaření města k 28.2.2015. 
♣ RM schvaluje Smlouvu o dílo o dodávce projektových prací a inženýrské činnosti s fir-mou CHVAK, a.s., Domažlice, na zhotovení projektu a inženýrských prací na akci „Šitboř - kanalizace,“ a pověřuje starostu jejím podpisem. 
♣ RM schvaluje spolupráci s Agenturou pro sociální začleňování a současně schvaluje zapojení města Poběžovice do Lokálního partnerství Poběžovicko. 
♣ RM schvaluje dohodu o mediálním partnerství s Domažlickým deníkem, na základě kte-ré tento deník poskytne prostor pro mediální prezentaci města Poběžovice a pověřuje starostu jejím podpisem. 
♣ RM souhlasí s dodatkem ke smlouvě na pronájem vánočního pouličního osvětlení, uza-vřené s firmou MK-mont illuminations s.r.o., Průmyslová 6, 431 51 Klášterec nad Ohří s tím, že se smlouva prodlouží na dobu 5 let a pověřuje starostu jeho podpisem.   

  Výběr z usnesení 12. jednání RM Poběžovice, ze dne 23.3.2015 
  

♣ RM schvaluje pronájem části pozemku p.č. 116/11, o výměře 66 m2 v k.ú. Poběžovice žadateli p. Miroslavu Macháčkovi, bytem Pohraniční stráže č.p. 32, Poběžovice s účin-ností od 1.4.2015 a ukládá tajemníkovi připravit příslušnou smlouvu. 
♣ RM schvaluje zadávací podmínky výběrového řízení na dodavatele oken pro bytový dům č.p. 146 v Krátké ulici a pověřuje starostu oslovit vybrané firmy k podání nabídek. 
♣ RM schvaluje dodatek č.1 ke Smlouvě o nájmu bytu, v bytovém domě v Šandově ulici č.p. 275, uzavřené s Alexandrou Doktorovou, kterým se řeší postoupení práv, vyplývají-cích ze smlouvy na nového nabyvatele a pověřuje starostu jeho podpisem. 
♣ RM bere na vědomí Zprávu o výsledku přezkoumání hospodaření ÚSC Poběžovice za rok 2014 se zjištěným nedostatkem, spočívajícím v tom, že RM Poběžovice schválila rozpoč-tová opatření č. 13/2014 bez předchozího delegování pravomoci k tomuto kroku, ze strany ZM a ukládá starostovi předložit zprávu k projednání v ZM. 
♣ RM souhlasí s udělení plné moci k zastupování města Poběžovice na XIV. sněmu Svazu měst a obcí České republiky, konaném 21.-22.5.2015 v Olomouci, obci Blížejov a pově-řuje starostu udělením této plné moci za město. 
♣ RM bere na vědomí informaci Odboru kanceláře starosty, úseku památkové péče MěÚ Domažlice o návrhu na zařazení do dotačního programu MK ČR Obnova kulturních pa-mátek prostřednictvím obcí s rozšířenou působností v roce 2015, na zrestaurování bo-žích muk za hřbitovem. 
♣ RM souhlasí s přijetím a použitím finančního daru ve výši 10.000.-Kč od firmy KEL, montážní technika, Bělá n. Radbuzou, na pořízení skříní na portfolia dětí do všech tříd Mateřské školy Poběžovice a s úhradou tří faktur na nákup výtvarného materiálu a jed-né faktury na nákup čistících prostředků, v celkové výši 51.815.-Kč. 

 

stránka 2 

V úterý 31. 3. 2015 se konala jako již každoroč-ně Krajská přehlídka dětských pěveckých sborů v Rokycanech. I letos soutěžil v kategorii IB sbor ČERVÁNEK ZŠ Poběžovice, od kterého již porota i přihlížející diváci očekávají tradičně pěkný vý-kon. Letos jsme všichni cítili o to větší odpověd-nost, neboť jsme jako loňští absolutní vítězové sami sobě nastavili laťku velmi vysoko, a doká-zat udržet krok i letos nebylo pro nás jednodu-ché. Zpívali jsme kánon Libera nos domine, pí-

seň Kejklíři, kterou kromě naší stálé klavíristky Jiřiny Eretové doprovázel na kytaru i pan ředitel Foist a na housle a zobcovou flétnu děvčata z domažlického sboru DUHA, Ema Vecková a Barbora Kaplanová. Dále zazněla lidová píseň bez doprovodu Ten suchdolský rybník, se sólo-vým provedením 2. sloky v podání Anny Ander-lové, Michaely Pivoňkové, Nikol Jalůvkové a Pavlíny Michalové, pokračovali jsme písní Jaro je jako neděle od Františka Kumpery a na závěr 

jsme zazpívali swingový kánon Doo ba. Porota i letos ohodnotila náš výkon nejvyšším zlatým pásmem a díky chybě při vyhlášení absolutního vítěze víme, že náš výkon opravdu nezklamal – byli jsme vyhlášeni znovu jako absolutní vítězo-vé, což je však proti pravidlům přehlídky, neboť tento titul může být udělen jen jedenkrát za 2 roky. Celé letošní vystoupení a vyhlášení výsled-ků můžete zhlédnout na www.youtube.com.      Pokud mohu mluvit sama za sebe, musím děti jen pochválit a říct jim, že jsem na ně a je-jich výkony vážně pyšná. Sbor existuje od r. 2003, v r. 2006 si odvezl ze soutěže 1. stříbrné pásmo a od r. 2008 získal 5 zlatých pásem s 1 postupem na nesoutěžní Celostátní přehlídku dětských pěveckých sborů v Uničově, z níž si ČERVÁNEK odvezl ocenění za procítěné provede-ní lidové písně Široký, hluboký. Těší mě stálý zá-jem dětí a jejich nasazení, se kterým zpívají (letos s námi jely další 3 dívky - začátečnice, které kvůli účasti na soutěži trénovaly se mnou navíc po vyučování, aby zvládly náročný sborový repertoár). Velmi mile mě překvapila též  ochota bývalých žákyň školy, které jely s námi, aby nás v našem snažení podpořily.  Na konci loňského školního roku jsem od nich zaslechla radu pro budoucí deváťáky – držte sbor! Vážím si toho, že to nebyla jen fráze a že právě nejstarší žáky-ně velmi přispívají k tomu, aby ČERVÁNEK dále fungoval (letos s námi zpívalo 7 děvčat z devátého ročníku). Dobře vím, že sebelepší sbormistr nezvládne nic, pokud řídí děti, které s ním nespolupracují a nepomáhají mu. Teď můžu s klidným svědomím sboru říct: „To vítěz-ství je vaše, užijte si to!“ Jsem vděčná za to nad-šení, které třeba v dnešní době ani nečekám a které dává našemu zpívání a snažení smysl. Dě-kuji též škole, městu Poběžovice a široké veřej-nosti za stálou podporu.    Mgr. Jitka Svobodová, sbormistr ČERVÁNKU 

Základní škola Poběžovice byla na základě dlou-holetého partnerství s německou školou v Schönsee oslovena již v prosinci minulého roku samotnou starostkou, paní Birgit Höcherl, zda bychom nesehráli s jejich dětmi divadelní před-stavení v obou jazycích. Souhlasili jsme a zvolili známou pohádku: Sněhurka a sedm trpaslí-ků – Schneewittchen und sieben Zwerge. Téměř dva měsíce jsme zkoušeli každý na půdě své země, ale nyní již podruhé pojedeme na místo samotného děje, kterým je obec EU-LENBERG na hranici Pleš – Friedrichshäng. Naše pohádka bude neobvyklá nejen tím, že je dvojja-zyčná, ale i tím, že během děje budou diváci s námi putovat lesem. Pro toho, kdo nás přijde podpořit, připravujeme sladké pohoštění: naše chodské koláče a bavorské koblihy, k nimž bu-deme mít také recept v obou jazycích.  

Zveme vás všechny srdečně dne 9.5.2015 od 14.00 hodin do obce Eulenberg.  K dispozici bude i autobus, který pojede ve 12.30 hod. z Poběžovic, přímo na místo děje. Fi-nanční prostředky na něj a i na samotné divadlo jsme získali díky podpoře Česko-německého fon-du budoucnosti, vypracovaného zástupci obou partnerských měst: Schönsee a Poběžovice. Zcela na závěr pohádkového odpoledne, v 16.00 hodin, je plánováno přímo na hraničním přecho-du Pleš-Friedrichshäng, za přítomnosti význam-ných politických a kulturních osobností i široké veřejnosti slavnostní „vysvěcení“ Stromu přání pro Plzeň, kam si každý ze zúčastněných vloží své tajné přáníčko. Těší se na vás všechny především ti, kteří se s vámi vrátí na chvíli do kouzelného světa pohá-dek.                          Mgr. Miroslava Šebestová 

Upozorňujeme občany, že své odpady mohou li-kvidovat pouze v souladu se zákonem o odpa-dech a v souladu s obecně závaznou vyhláškou města o nakládání s odpadem. V této vyhlášce je přesně stanoveno, jak s kterým odpadem na-kládat a kde jej možno odložit.   Pokud se dohodneme s ochotným spoluobča-nem, který nám „bez problémů“ odveze věc,  které se potřebujeme zbavit, aby ji pak násled-ně zpracoval ve svém domácím „soukromém sběrném dvoře odpadů,“ dopouštíme se pře-

stupku, za který  může být udělena pokuta až do výše 20.000,- Kč, případně 50.000,- Kč.  Po-kuta až 1.000.000,- Kč pak hrozí tomu, kdo ne-oprávněně převezme  odpad. Objemné a nebezpečné odpady a kovy lze zdar-ma odložit ve sběrném dvoře odpadů v Nádraž-ní ulici. Zde je také organizován zpětný odběr vysloužilého elektrozařízení z domácností. Pro drobné elektrozařízení slouží kontejner umístěný za budovou pošty v Mariánské ulici.            Odbor výstavby a životního prostředí 

                               

Dne 28.3. proběhlo v Budapešti za účasti 260 závodníků z 12 států 17. Mezinárodní mistrovství Ma-ďarska. Českou republiku repre-zentovalo 27 závodníků Masters. Čeští závodníci byli velice úspěšní. Získali celkem 6 bronzových, 4 stří-brné a 7 zlatých medailí. Jednoznačně nejlepší závodníci se stala  Jaroslava Záhořová,  z oddílu Judo clubu Domažlice, která vyhrála 4 utkání a byla ozdo-bou tohoto šampionátu."  

V sobotu a v neděli o Velikonocích probíhaly v Sedleci zabíjačkové ho-dy pro celou vesnici a další hosty. Na zabijačce pracovala a ochutná-vala většina lidí z vesnice, ale při práci kralovali mladí a zúčastnili se i naši nejmladší. Dokonce  i chlapi z Medné a ze Srb, kteří Sedleckým kdysi ráno podřízli májku, přijeli a dobře se poměli. Byla radost se dí-vat, jak se všichni zapojili a jak funguje sousedská výpomoc: “Já mám místo v mrazáku, já udělám poklici na lodnu s masem, já půj-čím nádobí, nabíječku a další po-třebnosti“. Tahle soudržnost se určitě projeví, až bude potřeba udělat jakoukoliv brigádu pro Sedlec. Hasičárna, ja-ko místo setkávání je pro obec vel-ké terno i díky pochopení a podpo-ry MěÚ Poběžovice. V hasičárně se probere všechno – jak si rozdělíme sekání  obce, ko-mu utekl pes, kdo zase odvezl od-padky na skládku, kdo odpadky uklidí  atd. V současné době nás trápí skládka v Sedleci, která byla vždy určená pro občany Sedlece na stavební odpad. Nyní tam vozí neznámí  lidé fůry cihel, fůru země a další odpad.  Trápí nás i cesta na Mednou, kde se topíme v bahně.  Nadrcené cihly ze skládky by se hodily na opravu cesty. To je spíš námět pro město Poběžovice. Dopisovatelka Poběžovického zpra-

vodaje se nedávno prošla po Sed-leci a u opraveného pomníčku na konci vsi pronesla památnou větu „Tady není potřeba žádný Dobro-host, vy si poradíte sami“. Pomní-ček má nový křížek vyrobený v domácí dílně. Dobrohost je spo-lek na opravu a zachování starých Božích muk a pomníčků, podporo-vaný městem Poběžovice. Na zabijačku přijeli i dva mladí ces-

tovatelé, kteří se vrátili z Ohňové země v Jižní Americe. Až příště bu-dou v hasičárně vyprávět a ukazo-vat fotky z konce světa, bude mezi nimi i sestřih ze Sedlecké zabíjač-ky. A už se na to těšíme. Jejich po-hled z Patagonie přišel na adresu „Hasičárna Sedlec“ a pošta ho sku-tečně doručila. Osadní výbor Sedlec 

Noc kostelů letos připadá na pátek 29. května. Připravili jsme pro Vás rozmanitý program, který, jak pev-ně věřím, nabídne každému něco. Letošní "Noc" zahájíme krátkým setkáním u skleničky vína a u foto-grafií bavorského novináře Karla Reitmeiera. Obrázky zachycují 10 českých a 10 německých kostelů z našeho blízkého okolí. Jak infor-mujeme v jiném článku Karl Reit-meier byl v březnu tohoto roku oceněn prestižní cenou Stavitel mostů – Bruckenbauer. Pro ná-vštěvníky poběžovické Noci koste-lů bude dalším bodem programu možnost navštívit faru, prohléd-nout si její útroby a také nahléd-

nout do života klenečsko-poběžovického faráře p. Libora Bučka. Ten nahradil pana faráře Michaela Špána, na kterého (nejen) při Noci kostelů nejde ne-vzpomenout neboť i on byl tím, kdo s námi v Poběžovicích otevřel dveře nejen Noci kostelů, nýbrž i své srdce a to nejen věřícím. Po krátkém setkání na faře je připra-ven program v samotném kostele, který slavnostně zahájí svým var-hanickým vystoupením paní Bar-bora Šurinová. Až utichnou tóny poběžovických varhan nastane čas pro duo Vojtěch Jindra - Jitka Malczyk. Setkáním dvou zkuše-ných hudebníků se propojují a 

vzájemně rezonují dva hudební světy. V komorní sestavě (Jitka Malczyk: fiddlle, hardangerské housle, Vojtěch Jindra: akustická kytara), které nechybí nasazení a radost ze hry, vyniká zvuk obou nástrojů a díky osobitému stylu hráčů vzniká originální autorská hudba. Do prostor poběžovického kostela tímto pozveme jiskrnost současné irské hudby. Vrcholem programu bude vystoupení paní Ireny Budweiserové, veřejnosti nejvíce známé především z půso-bení v kapele Spirituál Kvintet (30 let až do roku 2010). Hudebníky oceňovaná akustika našeho koste-la v kombinaci s nezaměnitelným hlasem, okouzlujícím charismatem a nepřehlédnutelným projevem té-to zpěvačky bude pro letošek za-

končením  výjimečné "noci" v kos-tele. Věřím, že si každý najdete to své – k rozjímání, odpočinku, kul-turnímu nadechnutí a duchovnímu osvěžení. (J. Podsk) PROGRAM:  17:30 Zahájení Noci kostelů ne-tradičně v Infocentru – výstava fo-tografií Karla Reitmeiera. 18:00 Setkání na faře – možnost prohlídky fary, popovídání s pa-nem farářem. 19:00 Varhanické vystoupení Bar-bory Šurinové. 19:30 Vojtěch Jindra – Jitka Malczyk: Současná irská hudba. 21:00 Irena Budweiserová - spiri-tuály, blues aj. 

V páteční podvečer 10. dubna 2015 se sešli v sálu hotelu Hu-bertus v Poběžovicích sportovci a příznivci všech sportů, aby se zúčastnili slavnostního vyhlášení ankety Sportovec Domažlicka za rok 2014. Vyhlášení moderoval před nabitým sálem poběžovic-kého hotelu známý televizní mo-derátor Tomáš Budka. Paradox-ně na tuto sportovní akci přišel pomocí dvou francouzských holí a hned v úvodu upozornil, že se nejedná vtip. Při jedné ze svých sportovních aktivit si poranil vazy v koleně a bez těchto zdravotnic-kých prostředků se neobejde.  Celý večer začal ve svižném tempu a kromě jednoho výpadku techni-ky, kdy místo promítání videa mu-sela dobu čekání vyplnit taneční skupina Avanti Domažlice, celá ak-ce proběhla bez problémů a podle plánu.  Zde jsou souhrnně výsledky anke-ty: 
 Deset nejlepších z mladých sportovců (bez pořadí):  Lukáš Kobes (cyklistika - Trha-

nov), David Kolář (zápas - Holý-šov), Jan März (judo - Újezd), Ja-na Matulková (vodní slalom - Bo-rovice/H. Týn), Kristýna Nováková (plavání - Luženičky), Michael No-votný (silový trojboj - Klenčí), To-máš Plojhar (triatlon - Domažlice),  Lucie Staňková (atletika - Domažli-ce), Zuzana Šimáčková (karate - Kdyně), Vojtěch Vychopeň (atleti-ka, tenis - Domažlice). 
 Pět nejlepších kolektivů - mlá-dež:  1. FbC Jiskra Domažlice (florbal - junioři), 2. TJ Jiskra Domažlice 

(fotbal - starší žáci), 3. Judo Club Domažlice (judo - druž-stvo dorostenek), 4. FC Dyna-mo H. Týn (fotbal - přípravka - H. Týn), 5. SK Chodsko (kolová - st žáci a dorost). 
 Pět nejlepších kolektivů - dospělí:  1. Volejbalisté Jiskry Domažli-ce, 2. TS Avanti Domažlice, 3. AC Domažlice - štafeta 4 x 400 m (Jan Šnajdr, Jakub Ledvina, Martin Pivoňka a Jan Čiviš), 4. Basketbal Jiskra Domažlice A - muži, 5. TJ Sokol Kdyně - muži.  Sportovec čtenářů Domažlic-kého deníku za rok 2014:  fotbalista Luděk Leitl - Jiskra Do-mažlice. 

 Deset nejlepších sportovců - dospělí:  1. Jaroslava Záhořová (judo - Poběžovice), 2. Luděk Šeller (cyklistika - Chodov), 3. Miroslav Kobes (cyklistika - Trhanov), 4. Ondřej Kupilík (volejbal - Domažli-ce), 5. Jana Brantlová (triatlon, at-letika - Domažlice), 6. Karel Rada 

(silový trojboj - Staňkov), 7. Kate-řina Beroušková (běh na lyžích, at-letika - Postřekov), 8. David Dopi-rák (požární sport - Holýšov), 9. Karel Trněný (rallye - Meclov), 10. Pavel Trhlík (fotbal - Staňkov). 
 Do Síně slávy byli uvedeni:  Anton Stanček (stolní tenis - Kdy-ně), Jindřich Vogeltanz (stolní te-nis - Poběžovice), Jan Doktor (fotbal - Poběžovice), Josef Horský (fotbal - Poběžovice), Jiří Kudrna (volejbal - Poběžovice).          Vok 
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